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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΚΑΤΑΡΡΕΕΙ ΤΟ ΕΙΥ, ΠΛΗΘΑΙΝΟΥΝ ΤΑ ΡΑΝΤΖΑ
Τραγικέε εήλείψειε στο ΕΣΥ

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,16 Ημερομηνία
έκδοσης:

01-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

262.55 cm² Κυκλοφορία: 1720

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΡΑΥΓΗ ΑΓΟΝΙΑ! ΤΟΝ ΝΟΙΟΚΟΜΙΙΑΚΟΝ ΓΙΑΤΡΟΝ
ΚΑΤΑΡΡΕΕΙ ΤΟ ΕΙΥ, ΠΛΗΘΑΙΝΟΥΝ ΤΑ ΡΑΝΤΖΑ

Τραγικέε εήλείψειε στο ΕΣΥ
ΚΡΑΥΓΗ αγωνίας εκπέμπουν οι νοσοκομειακοί γιατροί αναφορι
κά με την κακή κατάσταση που επικρατεί στα νοσοκομεία της χώρας 
καθώς επίσης και για την ανάγκη σημαντικής ενίσχυσης του Εθνι
κού Συστήματος Υγείας. Συγκεκριμένα, ο πρόεδρος της Πανελλήνι
ας Ομοσπονδίας Εργαζομένων Δημόσιων Νοσοκομείων Μιχάλης 
Γιαννάκος, ξεκαθαρίζοντας ότι «η δημόσια υγεία δεν διορθώνεται 
με 5% δημόσιες δαπάνες, με 30.000 ενεργείς νοσοκομειακές κλίνες 
για 11 εκατομμύρια πληθυσμό», τονίζει ότι την ίδια στιγμή το 40% 
των χειρουργικών αιθουσών είναι κλειστές ενώ υπάρχουν 40.000 
κενές οργανικές θέσεις στα νοσοκομεία. Παράλληλα, ο ίδιος σημειώ
νει ότι πολλά περιφερειακά νοσοκομεία έχουν μετατραπεί σε κέντρα 
διακομιδών, καθώς υπάρχουν τραγικές ελλείψεις προσωπικού και 
δεν μπορούν να ανταπεξέλθουν. Την ίδια σηγμή, τα ράντζα παραμέ
νουν στα νοσοκομεία. Όπως καταγγέλλει ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ 
το πρωί της Τετάρτης το ΑΤΤΙΚΟ νοσοκομείο είχε 72 ράντζα από τη 
χθεσινή εφημερία. «Καθρέφτης της κατάστασης του συστήματος υγεί
ας είναι η ανάπτυξη του τριτοκοσμικού φαινομένου των ράντζων, 
οι ενδονοσοκομειακές λοιμώξεις που θερίζουν στα νοσοκομεία μας 
σε διπλάσιο ποσοστό από το μέσο όρο των νοσοκομείων της ΕΕ, οι 
λίστες χειρουργείων που η αναμονή ξεπερνάει τα δύο έτη, οι ιδιωτι
κές δαπάνες υγείας που ξεπερνάνε το 40%, οι κλίνες ΜΕΘ που έχου
με 950 κλίνες ανεπτυγμένες -αντί 3.500- οι οποίες κλείνουν λόγω 
έλλειψης γιατρών και νοσηλευτών» επισημαίνει ο Μ. Γιαννάκος.



2;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Οι πολίτες εμπιστεύονται τους γιατρούς, λένε όχι
στην απαξίωση του ΕΣΥ

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

01-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2152.12
cm²

Κυκλοφορία: 630

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Επ
ικ

αι
ρό

τη
τα

25%
ίων γιατρών ΕΣΥ κρίνει 
θετικά τις πρόσφατες αλλαγές 
στη νομοθεσία για την Υγεία

ο %
των γιατρών ΕΣΥ 
αξιολογεί θετικά το 
σύστημα Υγείας της χώρας

-

57,3%
των πολιτών είναι 
ανικανοποίητο από το 
δημόσιο σύστημα Υγείας

40,6%
των πολιτών αναγκάζεται 
να απευθυνθεί 
σε ιδιωτική δομή

Οι πολίτες εμπιστεύονται τους γιατρούς, 
λένε όχι στην απαξίωση του ΕΣΥ

Μόλις το 25% 
των γιατρών 
κρίνει θετικά 

ίο δημόσιο 
σύστημα Υγείας, 

σύμφωνα 
με τη μελέτη 

που διενήργησε 
η GPO, 

ενώ το 65,1 % 
των πολιτών 
διαπιστώνει 

αύξηση 
στο κόστος 

ιατρικών 
υπηρεσιών

Του
ΑΝΤΩΝΗ ΡΑΥΤΟΠΟΥΛΟΥ

Η
 εταιρεία GPO διενήρ- 
γησε για λογαριαομό 
του Πανελλήνιου Ια
τρικού Συλλόγου 

(ΠΙΣ) έρευνα για την Υγεία και το 
σύστημ α Υγείας, η οποία έχει αρ

κετά ενδιαφέροντα ευρήματα. 
Ουσιαστικά, έγιναν δυο έρευνες, 
η μία σιο γενικό κοινό και η δεύ
τερη μόνο σε γιατρούς.

Δυσαρέσκεια στους πολίτες
Μόλι ς το 41,5% των πολιτών 

είναι ικανοποιημένο από τις προ- 
αφερόμενες υπηρεσίες Υγείας 
στη χώρα, ενώ ειδικότερα για τις 
υπηρεσίες στις δομές δημόαιας 
Υγείας (νοσοκομεία. Κέντρα Υγεί
ας κ.λπ.) το 67,3% δηλώνει δυσα- 
ρεστημένο ή ούτε ικανοποιημέ- 
νο-ούτε δυσαρεστημένο. Όποια 
ικανοποίηση των πολιτών οφεί
λεται κατά 87,6% στο πολύ καλό 
επίπεδο του ιατρικού προσωπι
κού και κατά 69,8% στο πολύ 
καλό επίπεδο του νοσηλευτικού 
προσωπικού. Φαίνεται, λοιπόν, 
ότι οι πολίτες αναγνωρίζουν την 
προσπάθεια των υγειονομικών. 
Λνχιθέτως, η δυσαρέσκεια οφεί

λεται στην κακή οργάνωση κατά 
74% και στην κακή αναλογία 
ηροσωπικού/ασθενών κατά 
52,4%. Αναφορική μετηλειτουρ- 
γία του συστήματος Υγείας κατά 
τη διάρκεια της πανδημίας, λιγό- 
τεροι από τους μίσους (48,8%) 
δηλώνουν ικανοποιημένοι.

Επίσης, το 40,6% απαντά ότι 
επισκέπτεται συχνότερα τα ιδιω
τικά ιατρεία και το 31,6% τσ νο
σοκομεία. Δηλαδή, η έλλειψη κα
λής φροντίδας στο ΕΣΥ ωθεί 
τους πολίτες στους ιδιώτες.Όσοι 
δεν έχουν την οικονομική δυνα
τότητα πηγαίνουν κατευθείαν 
στα νοσοκομεία λόγω έλλειψης 
επαρκούς Πρωτοβάθμιας Φρο
ντίδας. Μόλις το 7,5% των πολι
τών πηγαίνει στα Κέντρα Υγείας. 
Τέλος, το 65,1 % δηλώνει ότι το 
κόστος των ιατρικών υπηρεσιών 
έχει αυξηθ εί τα τελευταία χρόνια,

Δημόσιο ΕΣΥ, με αύξηση 
μισθών και προσλήψεις

Μόλις το 25,7% των γιατρών 
κρίνει θετικά το σύστημα Υγείας 
της χώρας. Μάλιστα, κανένας (!) 
γιατρός του δημόσιου συστήμα
τος δεν απαντά θετικά, το 75% 
απαντά αρνητικά και το 25% ούτε 
θεπκά ούτε αρνητικά. Επίσης,

Κινδυνεύει η Κυχταρολογική Κλινική 
του Γενικού Κρατικού Νίκαιας

ΠΡΟΕΙΔΟΠΟΙΗΣΗ προς τη 2η Υγειονομική Περιφέρεια προκειμένου 
να προσληφθεί άμεσα το κατάλληλο και απαραίτητο μόνιμο υγειονομικό 
προσωπικό στην Κυχταρολογική Κλινική του Γενικού Κρατικού Νίκαιας 
προκειμένου να αποφευχθεί το κλείσιμό της απέσιειλε χθες η Ένωση Ιατρών 
Νοσοκομείων Αθηνών-Πειραιώς (ΕΙΝΑΠ). Συγκεκριμένα, στις 30.6.2023 ο 
μοναδικός μόνιμος γιατρός θα αποχωρήσει με συνταξιοδόιηση και το τμήμα 
θα μείνει με 2 επικουρικές επιμελήιριες (των οποίων οι συμβάσεις εργασίας 
λήγουν εντός του έτους), 1 ειδικευόμενη και 3 μόνιμες βιοτεχνολόγους.

Το συγκεκριμένο εργαστήριο διαχειρίζεται τεράστιο εύρος δειγμάτων 
προς ανάλυση για σοβαρότατες περιπτώσεις, όπως βρογχοσκοπήσεις 
πνεύμονα, δείγματα αηό πάγκρεας, ουροδόχο κύστη - ουροποιητικό σύστημα, 
από μαστό, από παρακεντήσεις θυρεοειδούς αδένα και σιελογόνων αδένων, 
λεμφαδένες, πλευριτικά/περικαρδιακά/περιτοναϊκά υγρά, νευρολογικά/ 
νευροχειρουργικά δείγματα, γυναικολογικά υλικά (τεστ Παπ). Πρόκειται 
για εξετάσεις απαραίτητες στην προεγχειρητική διάγνωση του καρκίνου, 
αλλά και άλλων παθήσεων και επιπλέον συμβάλλουν στον σχεδίασμά 
της θεραπείας και στην παρακολούθηση της πορείας νόσου των ασθενών, 
ιδίως των καρκινοπαθών, ενώ τα τεστ Παπανικολάου που αναλαμβάνει 
το εργαστήριο δεν προέρχονται μόνο αηό περιστατικά του νοσοκομείου, 
αλλά και από ασθενείς γυναίκες από ίο Νοσοκομείο «Αγία Βαρβάρα», 
το Ψυχιατρικό Νοσοκομείο Δυτικής Αττικής και ίο Νοσοκομείο Γυναικείων 
Καταστημάτων Κράτησης - Κορυδαλλός. Επομένως, με το ενδεχόμενο 
να κλείσει το εργαστήριο απειλείται ξεκάθαρα η υγεία των ασθενών 
σε ένα τριτοβάθμιο νοσοκομείο με μεγάλο αριθμό κλινών-κλινικών, 
που εξυπηρετεί καθημερινά τεράστιο αριθμό και εύρος περιστατικών.



3;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Οι πολίτες εμπιστεύονται τους γιατρούς, λένε όχι στην απαξίωση του
ΕΣΥ

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

01-06-2023

φαίνεται άτι οι πρόσφατες αλλα
γές σι π νομοθεσία δεν έχουν τη 
συναίνεση της ιατρικής κοινότη
τας, καθώς μόνο ίο 25% ίων για
τρών ΕΣΥ συμφωνεί (34,9% στο 
σύνολο των γιατρών). Αρνητική, 
επίσης, είναι η απάντηση των πε
ρισσότερων γιατρών (42,9%) στο 
ερώτημα αν είναι ικανοποιημένοι 
από τον προσωπικό γιατρό. Πα
ράλληλα, 2 στους 3 (58,9%) για
τρούς δηλώνουν ότι οι ασθενείς 
που εξυπηρετούν έχουν αυξηθεί 
τα τελευταία χρόνια.

Το 41,1% των γιατρών, όταν 
ρωτήθηκε για το πιο σημαντικό 
πρόβλημα που αντιμετωπίζει, 
απάντησε ότι είναι η απαξίωση 
του επαγγέλματος του. Μακράν 
δεύτερο με 20, ό% είναι οι υλικό- 
τεχνικές ελλείψεις στο ΕΣΥ. Πε
ρισσότεροι από τους μισθός για
τρούς (52,6%) συμφωνούν ότι ο 
κύριος λόγος φυγής των Ελλή
νων γιατρών στο εξωτερικό είναι 
οι χαμηλοί μισθοί. Τέλος, όλες 
οι προτάσεις τοο ΠΙΣ, όπως η 
διατήρηση του δημόσιου χαρα
κτήρα των νοσοκομείων, η αύ
ξηση των μισθών των γιατρών 
ΕΣΥ, το να υπάρξουν προσλή
ψεις σε προσωπικό κΛπ., χαί
ρουν της σύμφωνης γνώμης 
της ιατρικής κοινότητας,



4;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Απωθητικό για τους νέους γιατρούς το ΕΣΥ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

773.53 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• ΕΣΥ: Απωθητικό για τους νέους 
γιατρούς το ΕΣΥ, ικανοποιημένοι 4 
στους 10 πολίτες από το επίπεδο πα
ροχής υπηρεσιών υγείας, σύμφωνα 
με έρευνα του Πανελληνίου Ιατρικού 
Συλλόγου. Σελ. 7



5;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Απωθητικό για τους νέους γιατρούς το ΕΣΥ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-06-2023

Απωθητικό για τους νέους γιατρούς το ΕΣΥ
Ικανοποιημένοι 4 στους 10 πολίτες από το επίπεδο παροχής υπηρεσιών υγείας, σύμφωνα με έρευνα του ΠΙΣ

Η αξιολόγηση του συστήματος υγείας
Ερευνα του Πανελληνίου Ιατρικού Συλλόγου για τη γνώμη πολιτών και γιατρών

41,5%
των πολιτών δηλώνουν

ικανοποιημένοι
από τις προσφερόμενες 

υπηρεσίες Υγείας.

ΒΑΣΙΚΟΙ ΛΟΓΟΙ ΙΚΑΝΟΠΟΙΗΣΗΣ
Πολύ καλό/καλό επίπεδο ιατρικού προσωπικού

87,6%
Πολύ καλό επίπεδο νοσηλευτικού προσωπικού

31,2%
των πολιτών δηλώνουν
δυσαρεστημένοι
από τις προσφερόμενες 
υπηρεσίες Υγείας.

ΒΑΣΙΚΟΙ ΛΟΓΟΙ ΔΥΣΑΡΕΣΚΕΙΑΣ
Οχι καλή οργάνωση

Οχι καλή αναλογία προσωπικού/ασθενών

Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Την απογοήτευση xns πλειονότη- 
ias των νέων γιατρών από το 
Εθνικό Σύστημα Υγείαε κατα
γράφει με τον πιο εμφατικό τρό
πο πρόσφατη έρευνα του Πα
νελληνίου Ιατρικού Συλλόγου. 
Σύμφωνα με αυτήν, έναε στουε 
δύο γιατρούε αξιολογεί αρνητι
κά το σύστημα υγείαε τηε χώ- 
pas μαε. Οταν η ερώτηση γίνε
ται σε γιατρούε με λίγα χρόνια 
εργασίαε η εικόνα είναι ακόμα 
πιο ζοφερή, με το 85,7% αυτών 
να κάνουν αρνητική αξιολόγη
ση του συστήματοε. Οι πολίτεε 
ωστόσο φαίνεται να είναι πιο 
επιεικείε με το σύστημα, αφού 
όσοι δηλώνουν ικανοποιημένοι 
υπερτερούν όσων εκφράζουν τη 
δυσαρέσκειά τουε.

Αυτά είναι ορισμένα από τα 
συμπεράσματα έρευναε που διε- 
νήργησε τον περασμένο Απρίλιο 
η GPO για λογαριασμό του Πα
νελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου, 
σε δείγμα 1.200 πολιτών και 700 
γιατρών, με σκοπό τη διερεύνη- 
ση του επιπέδου υγείαε και των 
αναγκών αναδιαμόρφωσηε των 
υπηρεσιών υγείαε στη χώρα μαε. 
Οπωε κατέδειξε η έρευνα, τέσσε- 
ριε στουε δέκα πολίτεε (41,5%) 
δηλώνουν ικανοποιημένοι από 
τιε προσφερόμενεε υπηρεσίεε 
υγείαε έναντι 31,2% που εκφρά
ζουν τη δυσαρέσκειά τουε. Ούτε 
ικανοποιημένο ούτε δυσαρεστη- 
μένο δηλώνει το 26,3%. Αξίζει να 
σημειωθεί ότι όταν η ερώτηση 
εστιάζει στον τομέα τηε δημό- 
σιαε υγείαε, τα ποσοστά παρα
μένουν περίπου τα ίδια, γεγονόε 
που αποδίδεται στο ότι η έννοια 
τηε προσφοράε υπηρεσιών υγεί
αε σε μεγάλο βαθμό ταυτίζεται 
με τον δημόσιο τομέα.

Υψηλότερα ποσοστά ικανο- 
ποίησηε από τιε παρεχόμενεε 
υπηρεσίεε υγείαε εκφράζουν οι

49,7%
ίων γιατρών

Σημαντικότερο πρόβλη
μα για το ιατρικό προ
σωπικό η προσπάθεια 
απαξίωσης του επαγγέλ
ματος και ο αυξημένος 
αριθμός ασθενών 
που εξυπηρετούν.

γυναίκεε, τα άτομα ηλικίαε 25 
έωε 44 ετών (έωε και το 51% δη
λώνει ικανοποιημένο), και οι 65 
ετών και άνω. Στον αντίποδα, τα 
άτομα ηλικίαε 45 έωε 64 ετών,

ΤΟ ΑΞΙΟΛΟΓΟΥΝ ΑΡΝΗΤΙΚΑ

85,7%
των γιατρών που είναι νέοι 

στο επάγγελμα 
(1 έως 7 έτη εργασίας)

που είναι εν πολλοίε «κατανα- 
λωτέε» υπηρεσιών υγείαε, είναι 
και τα πιο δυσαρεστημένα από 
το σύστημα. Το 35,1% των πολι
τών δήλωσε ότι η ποιότητα των 
παρεχομένων υπηρεσιών έχει 
βελτιωθεί τα τελευταία 2-3 χρό
νια, το 34,5% ότι έχει παραμεί- 
νει η ίδια και το 22,6% ότι έχει 
χειροτερεύσει. Για το ίδιο διά
στημα το 65,1% θεωρεί ότι το 
κόστοε των ιατρικών υπηρεσι
ών έχει αυξηθεί, το 5,4% ότι έχει 
ελαττωθεί και το 23,6% ότι έχει 
μείνει το ίδιο.

Οταν τέθηκε στουε γιατρούε 
ερώτηση για την αξιολόγηση του

75%
ίων γιατρών του ΕΣΥ

Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ

συστήματοε υγείαε η εικόνα επι
δεινώθηκε. Μόλιε το 25,7% των 
γιατρών αξιολογεί θετικά το σύ
στημα Υγείαε (δημόσιο και ιδιω
τικό) τηε Ελλάδαε, το 49,7% δίνει 
αρνητικό πρόσημο, και το 22,9% 
κρίνει ούτε θετικά ούτε αρνητι
κά. Τα υψηλότερα ποσοστά αρ- 
νητικήε αξιολόγησηε παρατη
ρούνται μεταξύ των γιατρών που 
εργάζονται στον δημόσιο τομέα 
(75%) -το υπόλοιπο 25% αυτήε 
τηε κατηγορίαε αξιολόγησε ούτε 
θετικά ούτε αρνητικά- και των 
νέων γιατρών που εργάζονται 
από ένα έωε επτά χρόνια εργα- 
σίαε (85,7%).

Και όπωε σχολίασε κατά την 
παρουσίαση τηε έρευναε ο πρό- 
εδροε του ΠΙΣ, Αθανάσιοε Εξα- 
δάκτυλοε, «το ΕΣΥ δείχνει πολύ 
απωθητικό, ειδικά για τουε νέ- 
ουε γιατρούε».

Οι γιατροί αξιολογούν ωε ση
μαντικότερο πρόβλημα την προ
σπάθεια απαξίωσηε του ιατρικού 
επαγγέλματοε, ενώ δηλώνουν ότι 
ο αριθμόε των ασθενών που εξυ
πηρετούν τα τελευταία χρόνια 
έχει αυξηθεί σημαντικά.

Θετική αξιολόγηση
Για τουε πολίτεε οι βασικοί 

λόγοι τηε θετικήε αξιολόγησηε 
είναι το καλό επίπεδο του ιατρι
κού (87,6% θετικέε απαντήσειε) 
και του νοσηλευτικού προσωπι
κού (69,8%). Αντίθετα εντοπίζουν 
πρόβλημα στην αναλογία προσω- 
πικού/ασθενών. «Με το 87,6% 
να αναγνωρίζει το επίπεδο του 
ιατρικού προσωπικού και αντί- 
στουτα, ένα από τα μεγαλύτερα 
προβλήματα που αναφέρονται 
να είναι η αναλογία προσωπι- 
κού/ασθενών, γίνεται σαφέε ότι 
το σύστημα χρειάζεται άμεσα 
προσλήψειε», τόνισε ο κ. Εξα- 
δάκτυλοε.

Η έρευνα διερεύνησε τιε θέ- 
σειε πολιτών και γιατρών σε 
συγκεκριμένεε προτάσειε που 
έχει θέσει και ο ΠΙΣ με στόχο τη 
βελτίωση των υπηρεσιών υγείαε 
στην Ελλάδα. Ετσι, το 75,5% των 
πολιτών και το 84% των γιατρών 
συμφωνούν στη μη μετατροπή 
των νοσοκομείων σε ΝΠΙΔ, το 
87,6% και το σύνολο των γιατρών 
(100%) θέλουν να δοθούν κίνη
τρα (οικονομικά και άλλα) για 
να στελεχωθούν τα νοσοκομεία 
σε άγονεε και απομακρυσμένεε 
περιοχέε, και το 84,4% των πο
λιτών και το 98,8% των γιατρών, 
να υπάρξουν νέεε προσλήψειε σε 
νοσηλευτικό και ιατρικό προσω
πικό στο ΕΣΥ.

Εισφορά ανά 
καπνικό προϊόν
Θετική στο ενδεχόμενο θέ
σπισης εισφοράς ύψους 10 
λεπτών του ευρώ ανά κα
πνικό προϊόν, υπέρ της δη
μόσιας υγείας, εμφανίζεται 
η πλειονότητα των πολιτών. 
Επτά στους δέκα πολίτες 
(69,9%) και το 86,9% των 
γιατρών που συμμετείχαν 
στην έρευνα του Πανελλή
νιου Ιατρικού Συλλόγου τά
χθηκαν υπέρ της πρότασης 
του συλλόγου για θέσπι
ση μιας εισφοράς της τά
ξης των 10 λεπτών σε όλα 
τα προϊόντα καπνού και τα 
έσοδα αυτής να διατίθενται 
για τη δημόσια υγεία. Οπως 
σχολίασε ο πρόεδρος του 
ΠΙΣ, Αθανάσιος Εξαδάκτυ- 
λος, «φαίνεται ότι ένα τέ
τοιο μέτρο είναι ευρύτερα 
αποδεκτό. Η κοινωνία είναι 
έτοιμη να το δεχθεί και εί
ναι ο μόνος τρόπος ώστε το 
σύστημα υγείας να αντα- 
ποκριθεί στη συνεχώς αυ
ξανόμενη ζήτηση υπηρεσι
ών». Σύμφωνα με τον ίδιο, 
υπολογίζεται ότι η θέσπιση 
αυτής της εισφοράς θα απο- 
φέρει στο ΕΣΥ 150.000.000 
ευρώ ετησίως, εφόσον ο 
πληθυσμός των καπνιστών 
παραμείνει στα σημερινά 
επίπεδα. «Το 6% του προϋ
πολογισμού υγείας παγκο- 
σμίως δαπανάται για τη θε
ραπεία των συνεπειών του 
καπνίσματος. Το ποσοστό αυ
τό θα αυξάνεται όσο αυξάνε
ται το προσδόκιμο επιβίωσης 
του πληθυσμού», τόνισε ο 
γενικός γραμματέας του ΠΙΣ, 
Δημήτρης Βαρνάβας.



6;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Το μακάβριο πρόγραμμα της Ν.Δ. στην Υγεία με
λιγότερα νοσοκομεία

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 1-2 Ημερομηνία
έκδοσης:

01-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

362.04 cm² Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΘΗΣΑΥΡΙΖΟΥΝ ΚΙ 
ΑΛΛΟ ΤΑ ΙΔΙΩΤΙΚΑ
Το μακάβριο 
πρόγραμμα ins 
ΝΔ στην ΥΓΕΙΑ 
με λιγότερο 
νοσοκομεία ε
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1  Το μακάβριο πρόγραμμα της Ν.Δ. στην Υγεία με λιγότερα νοσοκομεία
Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 1-2 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-06-2023

θα πλουτίσουν κι άλλο τα ιδιωτικά. Ai'otss στα 
χειρουργείο, ουρέε ταλαιπωρίαε, περισσότερα 
ράντζα, προβλήματα στο ΕΚΑΒ

Το μακάβριο πρόγραμμα 
ins Ν.Δ. στην Υγεία
με λιγόιερα νοσοκομεία

Οι «συγχώνευσες» 
νοσοκομείων που προωθούν 
π Νέπ Δημοκρατία κπι ο 
Oovos Ilkupns, ουσιαστικά 
Αποτελούν τπν πλήρη διάλυση 
του ΕΣΥ κπι τπ μείωση 
νοσοκομείων.

Πρόκειται για ένα σχέδιο το οποίο 
υπήρχε εδώ και καιρό στο συρτάρι αλλά 
φαίνεται πωε κρίνεται απαραίτητο να 
υλοποιηθεί αν εκλεγούν ξανά. 
Λουκέτα: Η κυβέρνηση έχει στα 
σχέδιά τηε να συγχωνεύσει ορισμένα 
νοσοκομεία τα οποία παρουσιάζουν 
σήμερα χαμηλή πληρότητα 
και βρίσκονται πολύ κοντά σε 
μεγαλύτερεε νοσοκομειακέε μονάδεε. 
Μάλιστα θα επικαλεστεί και έρευνεε 
που έχουν γίνει αλλά και καταγραφέε 
για την πληρότητα. Ουσιαστικά 
μιλάμε για λουκέτα ή υποβάθμιση 
σε δήθεν «κέντρα υγείαε». Γεγονόε

που σημαίνει ότι για παράδειγμα, 
δύο νοσοκομεία θα λειτουργούν υπό 
κοινή διοίκηση, ενώ και το προσωπικό 
θα μπορεί να μετακινείται ώστε να 
καλύπτονται τα κενά. Στην περίπτωση 
αυτή θα ορισθεί μία κεντρική μονάδα 
υγείαε και τα διπλανά νοσοκομεία θα 
λειτουργούν συμπληρωματικά.Ήδη 
από τιε καταγραφέε που έχουν φθάσει 
στο υπουργείο Υγείαε διαπιστώνεται 
ότι υπάρχουν κοντά 50 περιφερειακά 
νοσοκομεία, από τα 125 συνολικά, τα 
οποία έχουν πληρότητα κοντά στο 30%.

Τι σημαίνει πρακτικά: Το κλείσι
μο τμημάτων και κλινικών στα δημό
σια νοσοκομεία, αντικειμενικά θα ωθή
σει ακόμη περισσότερο τουε ασθενείε 
στην αγκαλιά των ιδιωτικών κλινικών, 
θα υπάρχουν λιγότεροι γιατροί, περισ
σότερη αναμονή, περισσότερη ταλαι
πωρία, ράντζα, μεγαλύτερεε λίστεε στα 
χειρουργεία και συνέπειεε στο ΕΚΑΒ, 
καθώε θα αυξηθούν τα δρομολόγια στα 
μεγάλα νοσοκομεία και στιε διακομι- 
δέε από το ένα νοσοκομείο που θα είναι 
εξαρτημένο σε ένα άλλο. Πόσεε ζωέε 
θα χαθούν;



8;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Τραγική η κατάσταση στα δημόσια νοσοκομεία
Πηγή: ΕΡΓΑΤΙΚΗ ΑΡΙΣΤΕΡΑ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-05-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

505.15 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εξαντλημένοι οι εργαζόμενοι, σε απόγνωση οι χρήστες των υπηρεσιών υγείας

Τραγική η κατάσταση στα 
δημόσια νοσοκομεία
ΤωνΘοδωρή Πατσατζή 
και Ευτυχίας Χαμόδρακα

Η
 διακυβέρνηση της ΝΔ έχει 

ισοπεδώσει κυριολεκτικά 
τα δημόσια νοσοκομεία 
και τη δημόσια υγεία από 

τον Ιούλη του 2019 που εκλέχθηκε 
κυβέρνηση ως και τον φετινό Ιούνη 

που αναλαμβάνει όπως όλα δείχνουν 
ξανά κυβερνητικά καθήκοντα για να 
προσπαθήσει να αποτελειώσει ότι 
άφησαν όρθιο οι αγώνες των εργα
ζομένων και της Αριστερός τα τελεu- 
ταία4Xpόvια.

Η ΝΔ έχει ξεκάθαρο σχεδίασμά 
να αναλάβουν οι ιδιώτες όλο και με
γαλύτερο μερίδιο από το τεράστιο 
έργο που καλύπτουν τα δημόσια νο
σοκομεία. Δεν ήταν καθόλου τυχαίο 
ότι προστάτευσε με κάθε τρόπο που 
μπορούσε τα ιδιωτικά νοσοκομεία 
και τις ιδιωτικές κλινικές κατά τη δι
άρκεια της έξαρσης της πανδημίας 
του Covid-ig προσπαθώντας να αυ
ξήσουν τα κέρδη τους. Εξαντλώντας 
κάθε σωματικό και ψυχολογικό όριο 
των εργαζομένων στα δημόσια νοσο
κομεία τα μετέτρεψε σε νοσοκομεία 
"μίας νόσου” σπρώχνοντας κόσμο 
στους ιδιώτες για τα υπόλοιπα νοσή
ματα αφήνοντας τον ιδιωτικό τομέα 
να κερδοσκοπεί ακόμη και στα τεστ 
για τον Covid-ng.

Αυτή την αγωνία της κυβέρνησης 
να αυξήσει με κάθε τρόπο τα κέρδη 
των ιδιωτών περιγράφει η ανυπαρξία 
προσλήψεων νοσηλευτικού, ιατρικού 
και λοιπού προσωπικού καθώς κάθε 
τι που ενισχύει τη δημόσια υγεία πρέ
πει να είναι αυστηρά κοστολογημένο. 
Λίγες μέρες πριν τις εκλογές της 2ΐης 
Μάη ειδοποιήθηκαν οι βασικοί επι- 
τυχόντες της μοναδικής προκήρυξης

μονίμων για νοσηλευτικό προσωπικό 
που είναι πολύ κάτω από τις ανάγκες. 
Υπάρχουν πάνω από 20.000 κενές 
θέσεις και προσλαμβάνονται 3720 
νοσηλεύτριες-ες που θα μπουν σε 
μερικούς μήνες στις θέσεις τους και 
αν συνυπολογίσουμε και ένα εύλογο 
διάστημα εκπαίδευσης θα μπουν στα 
νοσοκομεία κάποια στιγμή μέσα στο 
2024. Μέχρι τότε βέβαια εκατοντά
δες νοσηλεύτριες-ες προσπαθούν να 
φύγουν από τα δημόσια νοσοκομεία, 
είτε για θέσεις νοσηλευτικής (σχο
λεία ειδικής αγωγής κ.λπ.) είτε αλλά
ζοντας τελείως κλάδο. Η προσπάθεια 
μαζικής φυγής από τα νοσοκομεία 
δεν αφορά πλέον μόνο το ιατρικό 
προσωπικό.

Ελλείψεις
Στο ίδιο μήκος κύματος ήταν και οι 
νομοθετικές παρεμβάσεις που έγιναν 
την ώρα που η κρατική χρηματοδό
τηση των νοσοκομείων εξακολουθεί 
να μειώνεται χρόνο με το χρόνο. Από 
τα νομοσχέδια για τον ΕΟΠΥΥ και την 
Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας με 
την κατάρρευση των σχεδίων της κυ
βέρνησης για τον Οικογενειακό Για
τρό ως τους νόμους για την Ψυχική 
Υγεία και τη Δευτεροβάθμια Περίθαλ
ψη, τα απογευματινά χειρουργεία. Οι 
δύο όμως πράξεις της κυβέρνησης 
που δείχνουν με τον πιο ξεκάθαρο 
τρόπο ότι δε νοιάζεται για την υγεία 
του λαού παρά μόνο για τα κέρδη των 
ιδιωτών είναι η ιδιωτικοποίηση του 
Ογκολογικού Κέντρου Παίδων και η 
καθιέρωση των ΙΔΙΤ (Συμπράξεων 
Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα) σε 
μεγάλα νοσοκομεία.

Απέναντι στα χαμόγελα και τα ψέμ- 
ματα του Μητσοτάκη και του Πλεύ- 
ρη υπάρχει η πραγματικότητα που 
ζουν οι χρήστες υπηρεσιών υγείας

και οι εργαζόμενοι σε αυτές. Όλη η 
κυβερνητική πρακτική εκτός από 
όσα αναφέρουμε παραπάνω για τις 
νοσηλεύτριες-ες καταγράφηκε με 
δραματικό τρόπο για τα λαϊκά στρώ
ματα που αδυνατούν να πληρώσουν 
τα υπέρογκα ποσά που ζητούν οι 
κλινικάρχες και τα ιδιωτικά νοσοκο
μεία. 37-000 νεκροί στα 3 χρόνια της 
πανδημίας, 2 και 3 μήνες αναμονή για 
ένα ραντεβού, κλειστές χειρουργικές 
αίθουσες και μειωμένα χειρουργεία, 
με πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα 
το τι γίνεται στα νοσοκομεία Παίδων, 
τεράστιες ελλείψεις και σε γιατρούς. 
Στην Αθήνα οριακά σώζεται προς το 
παρόν η κατάσταση στα νοσοκομεία 
από την υπερεντατικοποίηση της ερ
γασίας των ειδικευόμενων γιατρών 
που είναι εκπαιδευόμενοι και αναγκά
ζονται να δουλεύουν σαν μηχανές σε 
εργοστάσια 2ψωρης λειτουργίας. Δη
λαδή ακατάπαυστα.

Είναι χαρακτηριστικό ότι υπάρχουν 
ελλείψεις σε ειδικότητες που μπορεί 
να αποβούν καθοριστικές για την πα
ρακολούθηση ασθενών, όπως οι αρ- 
ρυθμιολόγοι κ.α.

Η λύση που η ΝΔ καμαρώνει ότι 
βρήκε δεν είναι λύση. Οδηγεί στην 
εξόντωση των γιατρών που επίσης 
οδηγούνται σε παραιτήσεις. Ειδικά 
στην επαρχία όπου υποχρεώνονται 
να μετακινούνται δεκάδες χιλιόμετρα 
καθημερινά από το ένα νοσοκομείο 
στο άλλο. Και αυτό όπου υπάρχει 
αυτή η δυνατότητα. Γιατί σε ένα νησί 
η λύση είναι ο γιατρός να δουλεύει 
σε σχεδόν μόνιμη εφημερία κάτι που 
τελικά κάνει πιο πιθανή την ύπαρξη 
μοιραίων λαθών. Τα κενά των γιατρών 
φαίνεται ότι θα προσπαθήσει να τα 
αντιμετωπίσει προσλαμβάνοντας 
γιατρούς ιδιώτες με μπλοκάκι. Γιατί 
όμως κάποιος ιδιώτης γιατρός να δε

χθεί να επιβαρυνθεί χωρίς ουσιαστικό 
αντίκρυσμα; Το πιο πιθανό είναι ότι 
θα είναι άλλο ένα φιάσκο μια τέτοια 
προσπάθεια.

Αντιστάσεις
Σε αυτή την πολιτι κή το δρόμο έστρω
σε η συνδικαλιστική ηγεσία της ΠΟ- 
ΕΔΗΝ που πρόσκειται στην ΠΑΣΚΕ. 
Ειδικά στο διάστημα της πανδημίας 
αν δεν είχε υπάρξει η πρωτοβουλία 
της ριζοσπαστικής-επαναστατικής 
Αριστερός που μέσα από την παρά
ταξη που συμμετέχει στους γιατρούς 
το ΕΝΚΙΑ (Ενωτικό Κίνημα για την 
Ανατροπή) κατέθεσε την πρόταση για 
κινητοποιήσεις και έσπασε το γενικό 
σιωπητήριο τον Απρίλη του 2020 το 
πιο πιθανό ήταν ότι δεν θα βλέπαμε 
αντιδράσεις σε μια εγκληματική πολι
τική. Άλλωστε και οι δυνάμεις του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ σε μεγάλο βαθμό έβαλαν πλάτη 
τότε για να υπάρξει γενική σιωπή και 
άφησαν ανενόχλητη τη ΝΔ να διαλύει 
τα νοσοκομεία. Τονίζοντας ότι θα λο
γαριαστούν μεαυτέςτις πολιτικές κά
ποια στιγμή στο μέλλον. Όταν όμως 
δεν προσπαθείς να προετοιμάσεις το 
μέλλον σε πλακώνει το παρόν.

Αυτές οι κινητοποιήσεις του Απρί
λη του 2020 ήταν που ενεργοποίη
σαν και τις υπόλοιπες δυνάμεις της 
Αριστερός και κυρίως του ΠΑΜΕ στα 
νοσοκομεία με αποτέλεσμα να υπάρ
ξουν αντιστάσεις που ακόμη και μέχρι 
σήμερα τρενάρουν τη φόρα της ΝΔ. 
Η Αριστερά και οι παρατάξεις της στα 
νοσοκομεία θα χρειαστεί άμεσα μετά 
τις 25 Ιούνη να οργανώσουν με τη μέ- 
γιστη δυνατή συσπείρωση και ενότη
τα τη συνέχεια της αντίστασης στην 
πολιτική της ΝΔ για να κερδίσουν τη 
μάχη που ξεκίνησε τον Απρίλη του 
2020 και συμπυκνώθηκε στο σύνθη
μα, μονάχα ο λαός σώζει το λαό.

Διε ΚΛ'ΚΟΥψΛέΓ: Να avr.Sogv τώρα Τα Xtipcufjf'a 
Jj“6a ΠροδίΡ» (ιόνι|ιι>υ προεωπικού

eupiasiOUXUDV- Tt'Xos οι awM.Tnl<e cr*, a Εμ onflows απή ra voioKopda'j3 , ^6Τολ' (plu(
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1  «Συκοφαντούνται αναίτια στις δικαστικές
αίθουσες»

Πηγή: ΓΝΩΜΗ ΤΗΣ ΠΑΤΡΑΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-05-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

218.54 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΑΠΟ ΤΟ ΣΩΜΑΤΕΙΟ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ ΤΟΥ 
ΚΑΡΑΜΑΝΔΑΝΕΙΟΥ ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΕΠΙΣΚΕΨΗ ΤΟΥ Μ. ΓΙΑΝΝΑΚΟΥ

«Συκοφαντούνται αναίτια 
στις δικαστικές αίθουσες»
Στο Καραμανδάνειο βρέθηκε χθες ο πρόεδρος της Πανελλήνιας Ομο
σπονδίας Εργαζομένων Δημοσίων Νοσοκομείων (ΠΟΕΔΗΝ) Μιχάλης 
Γιαννάκος καθώς και μέλη του Γενικού Συμβουλίου.
«Ο πρόεδρος εξέφρασε την συμπαράστασή του στους ιατρούς και νοση
λευτές των νοσοκομείων της Πάτρας που συκοφαντούνται αναίτια στις δι
καστικές αίθουσες. Τόνισε ότι δεν θα ανεχθούμε καμιά επίθεση στο έργο 
και την υπόληψη των ιατρών» ανέφεραν σε ανακοίνωσή τους ο πρόεδρος 
του Σωματείου Εργαζομένων του Καραμανδανείου Αντώνης Δημητρό- 
πουλος και η γενική γραμματέας Χριστίνα Πουλοπούλου.
Παράλληλα, συζήτησαν με τον Πρόεδρο, τα μέλη του Δ.Σ και το προσω
πικό του νοσοκομείου για σοβαρά ζητήματα όπως η παράταση των συμ
βάσεων του επικουρικού προσωπικού και το νέο ΦΕΚ περί καθορισμού 
ανθυγιεινού επιδόματος σύμφωνα με το οποίο υπάρχουν πολλές δια
μαρτυρίες.

ΘΑ ΠΑΡΑΤΑ0ΟΥΝ ΟΙ ΣΥΜΒΑΣΕΙΣ
Σχετικά με τους επικουρικούς υπαλλήλους και τις συμβάσεις τους που 
λήγουν 31/12/2023 ήταν καθησυχαστικός και πιστεύει ότι θα παρατα- 
θούν.
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1  Λείπουν τα φάρμακα, την πληρώνει ο γιατρός
Πηγή: ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-05-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

493.59 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
Σε περιπέτειες προστίμου μπαίνουν παιδίατροι, που ελλείψει φαρμάκων για παιδιά τους χορήγησαν φάρμακα ενηλίκων, 
προσαρμόζοντας τη δόση οτα ηλικιακά τους δεδομένα.

Λείπουν τα φάρμακα, 
την πληρώνει ο γιατρός
Της ΜΑΡΙΝΑΣ ΡΙΖΟΓΙΑΝΝΗ
rizogianniSpelop.gr

Π
ρόστιμο ύψους 1.500 
ευρώ καλείται να πλη
ρώσει παιδίατρος επει
δή χορήγησε σε παιδιά 
φαρμακευτικό σκεύασμα για 
ενήλικες, προσαρμόζοντας 

τη δόση. Πρόκειται επί της 
ουσίας για εφαρμογή της 
οδηγίας που είχε δοθεί 
στους γιατρούς λόγω έλλει
ψης φαρμάκων που προορί
ζονται για τα παιδιά. 
Μάλιστα το θέμα αυτό απα
σχόλησε την προχθεσινή 
συνεδρίαση του ΔΣ του Ια
τρικού Συλλόγου Πατρών. 
«Συζητήσαμε το θέμα εκτε
νούς διότι οι συνάδελφοί μας 
βρίσκονται αντιμέτωποι με 
την απειλή προστίμου επει
δή φρόντισαν τους μικρούς 
ασθενείς τους. Μάλιστα οι 
ελλείψεις φαρμάκων συνε
χίζονται και η τακτική αυτή, 
της χορήγησης δηλαδή φαρ
μάκων που προορίζονται 
για ενήλικες σε παιδιά με 
την ανάλογη προσαρμογή 
της δόσης, εφαρμόζεται και 
στις πανεπιστημιακές παι
διατρικές κλινικές. Αν είναι 
λάθος για τον ιδιώτη γιατρό 
και τιμωρείται, γιατί δεν εί
ναι λάθος και για τον γιατρό 
που υπηρετεί στις κλινικές; 
Επίσης, θα πρέπει να απα
ντήσουν στο ερώτημα πώς 
θα καλυφθεί ένα παιδί που 
ασθενεί, όταν υπάρχει έλ
λειψη φαρμάκων;» είναι το 
ερώτημα που θέτει η πρόε
δρος του Ιατρικού Συλλόγου 
Πατρών, Αννα Μαστοράκου. 
Οπως προέκυψε και από τη 
συζήτηση που έγινε στον

Το ανησυχητικό είναι ότι οι ελλείψεις φαρμάκων συνεχίζονται

0 ΓΙΑΝΝΑΚΟΣ ΣΤΟ ΚΑΡΑΜΑΝΔΑΝΕΙΟ

Τη συμπαράστασή του στους γιατρούς και τους νοσηλευτές 
των νοσοκομείων της Πάτρας, που συκοφαντούνται αναίτια 
στις δικαστικές αίθουσες, εξέφρασε με επίσκεψή του 
προχθές στο Καραμανδάνειο ο πρόεδρος της Πανελλήνιας 
Ομοσπονδίας Εργαζομένων Δημοσίων Νοσοκομείων 
(ΠΟΕΔΗΝ), Μιχάλης Γιαννάκος. Στη συνάντηση που 
είχε με τη διοίκηση του Σωματείου Εργαζομένων του 
Καραμανδανείου συζήτησε με τον προέδρο, Αντώνη 
Δημητρόπουλο, τα μέλη του ΔΣ και το προσωπικό του 
νοσοκομείου για σοβαρά ζητήματα. Αυτή η παράταση των 
συμβάσεων του επικουρικού προσωπικού και το νέο ΦΕΚ 
περί καθορισμού ανθυγιεινού επιδόματος, σύμφωνα με 
το οποίο υπάρχουν πολλές διαμαρτυρίες. Σχετικά με τους 
επικουρικούς υπαλλήλους και τις συμβάσεις τους, που 
λήγουν 31/12/2023, ήταν καθησυχαστικός και πιστεύει 
ότι θα παραταθούν. Οσον αφορά το ανθυγιεινό επίδομα 
η ΠΟΕΔΗΝ έχει ήδη καταθέσει ένσταση στο υπουργείο 
Οικονομικών για τις αδικίες, τους διαχωρισμούς και τους 
αποκλεισμούς στον καθορισμό του επιδόματος επικίνδυνης 
και ανθυγιεινής εργασίας.

Ιατρικό Σύλλογο «το προ
εδρικό διάταγμα που ρυθ
μίζει τις συνταγογραφικές 
συμπεριφορές των γιατρών, 
δεν είναι επικυροποιημένο.

Επομένως ο έλεγχος πραγ
ματοποιείται με δεδομένα, 
τα οποία δεν συνάδουν με 
την τρέχουσα ιατρική πρα
κτική».

Η Αννα Μαστοράκου

Υπό το πρίσμα αυτό το ΔΣ του 
Συλλόγου κατέληξε να κατα
θέσει αίτημα προς την ηγεσία 
του υπουργείου Υγείας, ώστε 
να υπάρξει μία νέα διαδκασία 
που θα καθορίζει τη συνταγο- 
γραφτκή συμπεριφορά των για
τρών. Και κυρίως αυτή να έχει 
ως βάση τις νέες επιστημονικές 
οδηγίες που ανταποκρίνονται 
στη σύγχρονη επιστημονική 
πραγματικότητα. «Για παρά
δειγμα η οδηγία που επικρατεί 
είναι πως τα παιδιά που είναι 
κοντά στην ηλικία 13-15 ετών 
μπορούν να παίρνουν σε ένα 
φάρμακο την αντίστοιχη δό
ση που προβλέπεται για τους 
ενήλικες. Ολα αυτά πρέπει να 
συζητηθούν και να καταρτιστεί 
νέος οδηγός» σημειώνει η κ. 
Μαστοράκου.
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